

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB TUAN NOOR AMIN BIN AHMAD
[KANGAR]**

TARIKH : 6 DISEMBER 2021 (ISNIN)
SOALAN

TUAN NOOR AMIN BIN AHMAD [KANGAR] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan berikan perincian unjuran penambahan penerima pelbagai skim tetap mengikut jenis bantuan di bawah Kementerian dan berapa unjuran peningkatan kos sepanjang RMKe-12. Secara perbandingan, berapa pula kos yang perlu dibelanjakan oleh Kementerian sekiranya mengguna pakai garis kemiskinan yang baru.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) telah menyediakan pelbagai jenis bantuan kepada kumpulan sasar kementerian. Antara skim-skim bantuan bulanan yang disediakan adalah Bantuan Kanak-Kanak, Bantuan Warga Emas (BWE), Elaun Pekerja Orang Kurang Upaya (EPOKU), Bantuan OKU Tidak Berupaya Bekerja (BTB), Bantuan Penjagaan OKU Terlantar/Pesakit Kronik Terlantar (BPT), Bantuan Am dan Bantuan Anak Pelihara (BAP).

Berdasarkan unjuran statistik JKM sehingga Disember 2021, jumlah penerima bagi skim bantuan persekutuan dijangka sebanyak **422,283 penerima** dengan perbelanjaan adalah sebanyak **RM2.2 bilion**. Pada masa ini, JKM mengguna pakai nilai PGK 2016 iaitu pendapatan isi rumah

RM980 dan ke bawah sebagai syarat asas kelayakan permohonan bantuan kebajikan. Skim bantuan yang mengguna pakai PGK sebagai syarat asas adalah Bantuan Kanak-Kanak, Bantuan Warga Emas, Bantuan OKU Tidak Bekerja dan Bantuan Am Persekutuan.

Tuan Yang di-Pertua,

Berdasarkan pembentangan Belanjawan 2022 pada 29 Oktober 2021, had PGK telah ditetapkan iaitu mengguna pakai **nilai PGK Makanan 2019 (RM1,169)** sebagai kriteria asas bagi kelayakan skim bantuan kebajikan mulai tahun 2022. Perubahan dari kenaikan PGK daripada RM980 kepada RM1,169, dianggarkan akan berlaku peningkatan kes dan jumlah peruntukan pada kadar 5% setahun. Ini akan menjadikan jumlah penerima bantuan pada tahun 2022 dianggarkan meningkat kepada **445,000 penerima** dengan peruntukan sebanyak **RM2.4 bilion setahun**, iaitu peningkatan 200 juta berbanding tahun 2021 atau **12 bilion** untuk lima (5) tahun RMKe-12.

Tuan Yang di-Pertua,

Kelulusan bantuan JKM tidak semestinya berpandukan kepada perkiraan PGK semata-mata. Beberapa aspek lain turut diambil kira dalam menentu dan membuat penilaian kelayakan seseorang itu mendapat bantuan JKM. Antaranya adalah dari aspek sokongan sosial keluarga secara menyeluruh seperti tanggungan keluarga, masalah kesihatan yang kronik, keperluan penjagaan yang rapi, psikososial dan sebagainya.

Sekian, terima kasih.